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BRMG-KSiB-II.0012.14.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 40–14/2016 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 26 września 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło (5) pięć osób, 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Otworzył 40 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych 
i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia formy, 

wysokości i trybu przyznania pomocy dla 4-osobowej rodziny repatrianckiej z 
Gruzji, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 816. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 – druk nr 822. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na 
wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 
planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych 
samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 820.   

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Gdańska na lata 2016- 2019 – druk nr 809 + 
Autopoprawka. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych lokali 
użytkowych, czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy 
czynszowe – druk nr 807. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
   

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 813. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie specjalnej strefy ekonomicznej w ramach Pomorskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej – druk nr 814. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   
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8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty miejscowej – 
druk nr 817. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wysokości 
stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska – druk nr 
818. 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 825.     

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 826.     

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2016 
roku. 

Przedstawia: Skarbnik Miasta Gdańska 
 

13. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
              
Następnie Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji zostały jeszcze skierowane do zaopiniowania projekty uchwał: 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Luzino pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej w kwocie 15 000 zł – druk nr 828. 

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 4A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
 

• w sprawie zaopiniowania propozycji zmiany planu aglomeracji Gdańsk – druk 
nr 831. 

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 5A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 

 
• w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do złożenia wniosku o 

dofinansowanie z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz 
przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą: „Systemy 
gospodarowania wodami opadowymi na terenach miejskich – Miasto Gdańsk” 
- druk nr 827.                                                       

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 7A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
              
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z zaproponowanymi zmianami: 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
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PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla 4-osobowej rodziny 
repatrianckiej z Gruzji, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 816. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.264.2016). 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Teraz sprawy repatriantów są w WRS-ie? Było w WSO? 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Tak jest. W gruncie rzeczy od tego miesiąca zadanie związane z procesami 
repatriacyjnymi przeszły z Wydziału Spraw Obywatelskich do Wydziału Rozwoju 
Społecznego i powstaje u nas taka komórka, na razie rekrutujemy jednego 
pracownika ds. migracji i repatriacji, i to będą zadania zwyczajnie połączone, czyli 
będziemy rozwijać działania związane ze wsparciem cudzoziemców, integracją 
migrantów i ze wsparciem repatriantów. Tak więc to dla nas debiut. Stało się też 
dlatego tak, że dotychczasowy pracownik w Wydziale Spraw Obywatelskich zmarł. 
Brakowało tam osób, które by się zajmowały tą przestrzenią i ten pracownik dzielił 
zadania związane z bezpieczeństwem publicznym i zgromadzeniami, i jednocześnie 
z repatriacją. Bezpieczeństwo zgromadzeń publicznych przeszło do Wydziału 
Bezpieczeństwa, a repatriacja do Wydziału Rozwoju Społecznego.   
 
Następnie Pan Piotr Olech przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. Zapytał: Czy ci państwo będą 
mieszkali w mieszkaniu z zasobu, czy to będzie z rynku mieszkanie? 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Tak. Za każdym razem musimy zapewnić warunki mieszkalne w mieszkaniach 
komunalnych i podpisanie umowy na czas nieokreślony, jeżeli chcemy oczywiście 
utrzymać tą refundację tych kosztów i wsparcia ze strony Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. W tym wypadku zupełnie nowe mieszkanie zostało przeznaczone 
na ulicy Guderskiego. Mieszkanie 2 pokojowe.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Z zasobu komunalnego?  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W tym roku to jest pierwsza rodzina?  
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Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ta druga, o której pan mówił, ma być jeszcze w tym roku z tego wskazania 
Wojewody?  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Myślę, że to będzie początek przyszłego roku. Będziemy nadrabiać zaległości dalej.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W czerwcu dawaliśmy klucze do mieszkań rodzinom, które miały różny, mieszany 
status.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Objęte azylem. 5 rodzin Ukraińskich. To nie byli repatrianci. To były rodziny z 
terenów objętych działaniami wojennymi sprowadzone przez panią Premier Szydło 
w listopadzie zeszłego roku. Przez dłuższy okres czasu zostawały w ośrodku 
Caritasu w warmińsko – mazurskim i w związku z tym, że kończył się okres pobytu 
w tym ośrodku Ministerstwo Spraw Wewnętrznych zwróciło się z prośbą o wsparcie 
tych rodzin i można powiedzieć nadzwyczajną ścieżką przyjęliśmy tych 5 rodzin. 
Wszystkie one otrzymały mieszkania komunalne na okres czasowy na rok.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli to idzie zupełnie innym trybem?  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
To idzie zupełnie innym trybem. Te rodziny nie dostały zupełnie żadnego wsparcia 
od Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. Całe wsparcie zostało zrealizowane naszym 
sumptem. Mogę powiedzieć, że niemal wszystkie osoby w tych rodzinach, poza 
jedną osobą, podjęły już zatrudnienie i wszystkie pracują, chociaż czasem 
zmieniają to zatrudnienie. Mówię o tych Ukraińskich rodzinach. Niemal wszystkie 
uczą się języka polskiego w ramach naszej oferty w ramach modelu integracji 
migrantów, podjęli zatrudnienie i myślę, że dość dobrze tutaj funkcjonują.     
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 816. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Olecha – Zastępcę Dyrektora ds. 
integracji społecznej w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 816.(Opinia nr 40-14/178-
59/2016).  
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PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku – druk nr 822. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.270.2016). 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie mam zastrzeżeń co do tego jak państwo tymi pieniędzmi dysponujecie. Mnie 
tylko niepokoi fakt, czy pan wie skąd te 500 tysięcy się znalazło?  
 
Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego   
Z wpływów z koncesji alkoholowych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy to oznacza, że my tych koncesji wydaliśmy więcej, czy po prostu więcej jest 
tego alkoholu sprzedawane?  
 
Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego   
Więcej sprzedaży, ale też więcej takich dużych punktów płaci większą pulę 
środków finansowych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dobrze, ale czy my też więcej koncesji wydaliśmy na alkohol? 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Nie, one są określone, natomiast to wynika z tego, że Wydział Gospodarki 
Komunalnej Referat Handlu planuje na początku roku i określa pewną kwotę, one 
są liczone w transzach i jeżeli dochodzi teraz do trzeciej transzy to są w stanie już 
wygenerować faktyczne wydatkowanie, faktyczny plan i to jest korekta do tego. 
Mogłoby być tak, że mogły by być o ciut niższej kwocie, natomiast teraz po 
faktycznym wyliczeniu była to kwota 500 tys. zł. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest ostrożne planowanie.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Można powiedzieć, że koncesji nie zwiększamy wobec planu.   
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Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Zwiększenie to jest jakby już ustosunkowanie się faktyczne do tego jakie są 
dochody, wydatki do dochodów.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
My co roku zwiększamy tą ilość koncesji?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Limit punktów jest określony, ale zawsze może wydarzyć się coś co spowoduje, że 
tej koncesji nie wydamy, bo np. ktoś się spóźni, itd. Stąd też plan jest ostrożny, a 
rzeczywiste później wykonanie jest niestety wyższe. Koncesji więcej nie ma, bo to 
limitują punkty.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Punkty, które gdzie są zapisane?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Punkty sprzedaży tego alkoholu.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dobrze, ale jeżeli ja sobie dzisiaj wymyślę, że będę chciała otworzyć 
nieruchomość, którą posiadam… 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Już się pula punktów skończyła. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Właśnie o to chcę zapytać. Jeżeli ja sobie wymyślę, że mam nieruchomość, 
pozyskałam, tam bym chciała sprzedawać alkohol, to co ja mam zrobić? Czy pani 
mi wyda tą koncesję, czy nie?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Jeżeli będzie pozytywna opinia właściciela nieruchomości to taką koncesję otrzyma 
nowo powstający punkt sprzedaży alkoholu. To jest najcześciej przy okazji 
prowadzenia innej działalności gospodarczej prowadzonej w danym sklepie. 
Natomiast istotne jest czy mieści się w kryteriach, które zostały określone co do 
odległości od kościoła, szkoły. Jeżeli spełnia te kryteria, jeżeli jest zgoda 
właściciela zgodnie z ustawą, właściciela lub zarządcy budynku w przypadku 
wspólnot mieszkaniowych, to taka koncesja również może być wydana. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Teraz pani mówi, że może być wydana? Moje pytanie dąży do tego…  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Nie ma przeszkód prawnych, żeby wydać.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Kto o tym decyduje, że my wydajemy rocznie … bo nawet nie wiem, jaka to jest 
ilość tych koncesji. Czy my ich wydajemy 100 czy 200? Czy my jako miasto szeroko 
rozumiane mamy jakąś politykę związaną ze sprzedażą alkoholu? Cieszę się, że 
mamy kolejne 500 tys. zł, które zasilą profilaktykę, jak mówił pan dyrektor, ale 
wolałabym, żeby tych punktów sprzedaży alkoholu, takie jest moje przynajmniej 
zdanie, było nieco mniej i zastanawiam się, czy to rocznie rośnie, maleje?  
 

Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Z mojej wiedzy wynika, że to jest mniej więcej constans. Czyli te wahania w jedną 
i drugą stroną są raczej nieznaczne.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Między 9 a 10 mln zł w różnych latach, wpływów.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale z ilu koncesji? Czy to jest tyle samo?  
 

Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Niestety nie odpowiem w tej chwili. 
 

Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego   
Jesteśmy blisko 1300.  
 

Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Trzeba dopowiedzieć, że to państwo decydujecie uchwałą Rady Miasta o zakresie i 
liczbie punktów, w których ten alkohol może być sprzedawany.  
 

Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
W zeszłym roku była bodajże modyfikowana, zmieniana, uwzględniając właśnie te 
wszystkie obszary, odległości od obiektów użyteczności publicznej.  
 

Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego   
Zbliżamy się niestety ku granicy tego punktu i wtedy właśnie będzie decyzja co 
dalej. Też musi być do tych wszystkich wymogów prawnych kwestie pozytywnej 
opinii Gminnej Komisji, która przy takiej sytuacji, że już nie będzie limitów, nie 
będzie mogła takiej pozytywnej decyzji wydać.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Może i lepiej. Wydaje mi się, że my szeroko rozumiane, pan Prezydent, pani 
Skarbnik, pan Dyrektor, my wszyscy powinniśmy myśleć o tym odpowiedzialnie, bo 
to, że na każdym rogu przez 24 godziny możesz sobie kupić alkohol nie jest dobrym 
pomysłem. Myślę, że to też jest element kształtowania jakiejś profilaktyki szeroko 
rozumianej czy edukacji. 
 

Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego   
Dokładnie. I badania naukowe też pokazują, że im większa jest dostępność i 
możliwość zakupu alkoholu tym te problemy alkoholowe wzrastają, bo łatwość 
zakupu alkoholu powoduje, że więcej tego alkoholu się spożywa.  
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 822. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Olecha – Zastępcę Dyrektora ds. 
integracji społecznej w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 822. (Opinia nr 40-14/179-
60/2016).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych 
na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 
sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 
własnych samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 820. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.268.2016). 
 

Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: Jakie są przepływy na 
takim rachunku?  
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale 
Rozwoju Społecznego 
Różnie. Jeżeli dostanie dana szkoła darowiznę 5000 zł to potem są wydatki na 
5000. Są różne, wpływy za wyżywienie są dosyć spore, zależy jaki jest rodzaj 
wydatku, czy rodzaj dochodu.   
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 820. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Jarosława Formelę – Kierownika Referatu 
Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 820. (Opinia nr 40-14/180-61/2016).  
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PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Gdańska – druk nr 809 + 
Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.257.2016). 
 

Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków przedstawił w imieniu 
wnioskodawcy projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i powiedział: to jest pierwszy tego 
typu program?  
 

Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
To jest pierwszy pogram. Nie było do tej pory takiego programu.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dlaczego akurat w takiej perspektywie 2016 – 2019? 
 

Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Jest na 4 lata. 
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To z ustawy wynika?  
 

Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Tak. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W tym wykazie jest 451 pozycji. Rozumiem, że to była kwestia docierania się 
pomiędzy tym co Konserwator Wojewódzki zaproponował, a …  
 

Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
To jest troszeczkę inaczej. Tutaj załącznikami są 3 wykazy te, które są najmniej 
zmienne, czyli to jest wpis do rejestru zabytków nieruchomych. To jest ponad 370 
pozycji. To jest wpis do rejestru zbytków ruchomych znajdujących się poza 
muzeami i to jest wykaz stanowisk archeologicznych. Natomiast to, o czym 
mówiłem, czego Wojewódzki Konserwator dość długo nie mógł nam dostarczyć to 
jest Wojewódzka Ewidencja Zabytków. To jest ponad 7000 obiektów w Gdańsku, 
więc żeśmy tego nie dołączali tutaj, bo to jest dostępne na stronach urzędowych 
dość łatwo, bo na pierwszej stronie od razu się pojawia. Poza tym jest to 
dokument, który dość często jeszcze ciągle ulega zmianie. Ostatnio np. został 
wykreślony budynek przy ul. Lastadia 1 ze względu na stan techniczny i pozwolenie 
Wojewódzkiego Konserwatora na rozbiórkę, więc po prostu w ciągu roku zachodzi 
tam kilkanaście zmian. Dlatego tego wykazu żeśmy tu nie dawali, bo to by zajęło 
prawdopodobnie drugie tyle tego tekstu, więc nie było sensu. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Co będzie w wypadku, kiedy my będziemy chcieli coś zmienić w tym? Każdorazowo 
będzie ta uchwała zmieniana pomimo tego, że to jest przyjęty plan?  
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Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Niestety trzeba będzie zmieniać uchwałą, natomiast nie w ewidencji dzięki temu, 
że nie mamy tego w uchwale to nie trzeba tego zmieniać w tym. Natomiast myślę, 
że to będą roczne zmiany, bo wpis do rejestru zabytków to jest rocznie 2-3. Istotne 
będzie ta zmiana i to trzeba będzie wprowadzić uchwałą Rady, zmianą, tej 
stoczniowej części, ale myślę, że to potrwa, bo to będzie proces administracyjny. 
Nie sądzę, ponieważ uczestniczę we wpisywaniu, żeby to łatwo przeszło przez 
inwestorów, którzy tam są i właścicieli obiektów.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania?    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam zapytać o to dziedzictwo stoczniowe i solidarnościowe. Rozumiem, że 
dzisiaj to podlega ten obszar pod Miejskiego czy pod Wojewódzkiego Konserwatora 
po tej zmianie?    
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Ta część obszaru, która jest opracowywana jako ta część, która ma być wpisana do 
rejestru zabytków to jest Wojewódzki Konserwator. Natomiast pozostała część to 
jest Miejski Konserwator.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ten proces, który w tej chwili się toczy to jest rodzaj ewidencji mającej 
doprowadzić do wpisu? 
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Nie. Już jesteśmy w tej chwili po ewidencji. Tą ewidencję mieliśmy tam 2 
spotkania, w których uczestniczyłem. Na terenie stoczni zrobiliśmy sobie taką 
kontrolę razem z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Opisaliśmy stan 
obiektów i zakres wpisu terenowy, bo to będzie jakby wpis podwójny. Czyli będzie 
zarówno wpis obszarowy, jak i wpis poszczególnych obiektów.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam są też ruchomości.   
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Ruchomości nie. To dotyczy tylko i wyłącznie nieruchomości plus ruchomości, które 
znajdują się w budynkach. Natomiast jeżeli chodzi np. o dźwigi, bo one są na 
zewnątrz, to one będą chronione w obszarze, z tym, że to nie obejmuje tych 
słynnych dźwigów, bo to nie jest obszar stoczni cesarskiej.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli to tylko obejmuje obszar stoczni cesarskiej?  
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Tak, obszar stoczni cesarskiej czyli generalnie od ul. Ks. Popiełuszki w stronę 
kanału portowego i od mostu przez Martwą Wisłę do kawałka za tym trójkątnym 
basenem. Tam są jeszcze dwa obiekty za tym basenem.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam zapytać o to monitorowanie. To będzie pan, urząd przygotowywał taki 
raport?  
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Tak. Tutaj w uchwale macie państwo. Jest wypisanych 5, czyli te kryteria do oceny 
przyjęte to jest poziom wydatków budżetu na ochronę i opiekę nad zabytkami, 
przy czym tu nie chodzi tylko o ten budżet, który ma Miejski Konserwator, bo on 
jest stosunkowo niewielki i to jest 2,5 mln na dotacje plus te dotacje, które 
dajemy na duże obiekty czyli dla Franciszkanów i dla Bazyliki Mariackiej, ale też 
budżet spółek różnych miejskich, budżet, który na ochronę zabytków przeznacza 
GZNK, czyli to będzie tak szeroko rozumiana …      
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
GIWK też remontuje jakiś obiekt.  
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
GIWK robi bardzo cenny obiekt przy Rycerskiej 10. To jest XVIII w. budynek. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ten budżet, który oni na to przebaczyli też będzie do tego dopisany?   
 
Pan Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 
Tak. To jest to pierwsze kryterium. Drugie to jest ilość budynków czy obiektów 
objętych ochroną konserwatorską wyremontowanych ze środków gminnych. Liczba 
zrealizowanych konkursów, wystaw i działań edukacyjnych na terenie miasta, a 
które dotyczą ochrony dziedzictwa, liczba działań promocyjnych, spotkań 
związanych z ochroną dziedzictwa kulturowego, bo jest sporo organizacji 
pozarządowych. I liczba przygotowanych wydawnictw czy wydanych wydawnictw 
dotyczących historii Gdańska, obiektów gdańskich. To są te nasze kryteria, które 
przyjęliśmy.    
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 809 wraz z Autopoprawką.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Grzegorza Sulikowskiego – Miejskiego 
Konserwatora Zabytków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 809 + Autopoprawka. (Opinia nr 40-14/181-
62/2016).  

PUNKT – 4A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie Gminie Luzino pomocy finansowej w formie dotacji celowej w 
kwocie 15 000 zł – druk nr 828. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.276.2016). 
 
Pani Barbara Frydrych – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: jaka jest całość kosztów 
wzniesienia tego pomnika?  
 
Pani Barbara Frydrych – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 
Zasięgnęliśmy opinii i zebraliśmy te informacje i w tym momencie organizatorzy 
szacują koszt wykonania tego pomnika na 90 tys. zł. Nie jest to dużo, natomiast 
organizatorzy wyznaczyli taką kwotę, więc my nie kwestionowaliśmy jej.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Partycypacja innych podmiotów?  
 
Pani Barbara Frydrych – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 
Tak, jest. Na pewno tutaj partycypowały Rada Gminy Luzino i przeznaczyli na ten 
cel 30 tys. zł, Rada Powiatu Wejherowskiego 10 tys. zł, mniejsze wpłaty bez 
szczegółów przekazano nam informację: Nadleśnictwo Strzebielino, Uniwersytet 
Szczeciński, Polska Akademia Nauk w Krakowie, Stowarzyszenie Pro Bono z Luzina, 
ale również osoby prywatne w tym wskazano tutaj, że pracownicy Biblioteki 
Publicznej w Luzinie, pracownicy Gimnazjum w Luzinie, radni gminy i powiatu. 
Kwoty kształtują się od 20 do 30 000 zł, natomiast w tym momencie zebrano na 14 
września zebrano 68 596 zł.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, że samorządy nie mogą pomników 
budować ze środków budżetowych.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Właśnie i dlatego chciałam zapytać czy kiedykolwiek wcześniej została taka 
uchwała … 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dopytamy przed sesją.  
 
Pani Barbara Frydrych – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 
Spróbuję wyjaśnić w międzyczasie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę sprawdzić w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków. Tam jest opinia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Być może coś się ostatnio zmieniło.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 828.  
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Frydrych – Zastępcę Dyrektora Biura 
Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 828. (Opinia nr 40-14/182-63/2016).  
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych lokali 
użytkowych, czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy 
czynszowe – druk nr 807. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.255.2016). 
 

Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: te dwa wcześniejsze 
postępowania będą liczone od wejścia w życie tej zmiany tej uchwały, które są w 
tej chwili, czy także chodzi o historyczne rzeczy?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Od wejścia w życie tej uchwały. Nie działa to wstecz.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy najemca jest zobowiązany do podpisania od razu tej umowy na najem na 3 
lata, czy może np. na rok podpisać? 
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Umowa najmu zawierana jest zgodnie z postanowieniami uchwały na czas 
nieoznaczony, tylko w okresie pierwszych trzech lat będą obowiązywały 
preferencyjne stawki czynszu, a po upływie trzech lat stawka będzie już pełna taką 
jaką zaoferował w postępowaniu konkursowym.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 807.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Majewską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
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jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 807. (Opinia nr 40-14/183-64/2016).  
 

PUNKT – 5A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 
propozycji zmiany planu aglomeracji Gdańsk – druk nr 831.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.279.2016). 
 

Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej, przedstawił projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Poszerzanie granic rodzi możliwość pozyskiwania więcej środków unijnych?  
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej 
Odpowie kolega z GIWK-u, który szczegóły przedstawi. GIWK tą część mapowo – 
analityczną przygotowuje.  
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
To co pan kierownik powiedział o Krajowym Programie Oczyszczania Ścieków 
Komunalnych czyli KPOŚK-ce i o Aglomeracji to jest pewnego rodzaju kwadratura 
koła, bo z jednej strony nie można ubiegać się o środki na budowę kanalizacji 
sanitarnej jeżeli coś nie jest w Aglomeracji, czyli w obszarze, w którym wskaźniki 
ekonomiczne pokazują, że budowa kanalizacji jest opłacalna i podłączanie jej do 
oczyszczalni Wschód czy w ogóle do oczyszczalni w skali kraju, natomiast z drugiej 
strony nie można granic Aglomeracji rozszerzać też nadmiernie, to znaczy 
rozszerzać ich na zapas, czyli rozszerza się granice Aglomeracji tylko tyle, gdzie 
koncentracja zabudowy jest wystarczająca, żaby budowa kanalizacji była 
opłacalna. Dlaczego tak pilnie składamy ten wniosek? Nałożyły się dwie sprawy, z 
jednej strony my przygotowujemy się do ostatniej fazy finansowania ze środków 
unijnych do roku 2020 i chcemy np. w Gdańsku podłączyć i skanalizować tereny 
portowe, wyłączyć oczyszczalnie, skanalizować rejon ul. Oliwkowej, Turzycowej w 
rejonie Szadółek. Tam też brakuje kanalizacji, prawie, że centrum miasta, a to 
wszystko jest jeszcze na szambach. Tak samo chcemy skanalizować…  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Przepraszam, że wejdę w słowo, ale te tereny do tej pory były w terenie 
Aglomeracji?    
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
Nie, nie były. O te właśnie tereny rozszerzamy. Może dopowiem. Aglomeracja 
Gdańska obejmuje swoim terenem zarówno Gminę Gdańsk, ale Sopot Miasto 
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Pruszcz Gdański, Gminę Pruszcz Gdański, Żukowo, Kolbudy i na terenie tych gmin 
ta Aglomeracja już funkcjonuje. Teraz Gmina Żukowo przystępuje z dużym 
programem inwestycyjnym i wystąpiło o zmianę Aglomeracji. My rozszerzamy 
granice Aglomeracji na naszym terenie po to właśnie, żeby skanalizować …   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nasza jest Gdańska, a rozumiem, że Żukowo ma swoją Aglomerację?  
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
Nie, to jest ta sama Aglomeracja. Jedna Aglomeracja zawsze ciąży do jednej 
oczyszczalni. Te gminy obsługiwane są przez naszą oczyszczalnię. Również dołącza 
się do tego fragment gminy Szemud, ponieważ oni naturalnie, grawitacyjnie ciążą 
do naszego terenu i w ramach współpracy metropolitalnej zwrócili się do nas z 
zapytaniem czy jesteśmy skłonni przyjąć ich ścieki na nasz teren, bo ta 
oczyszczalnia, którą tam mają jest niewydajna, a z drugiej strony my mamy na 
naszej oczyszczalni Wschód rezerwę wydajności, także jesteśmy w stanie przyjąć 
te ścieki.   
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej 
Nie chcemy wchodzić w szczegóły, ale krótko mówiąc wyznaczanie granic 
Aglomeracji wiąże się ze studiami uwarunkowań i kierunków właśnie pod tym 
kątem, żeby unikać szamb, z miejscowymi planami. Jest Rozporządzenie Ministra.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jak to w Gdańsku się zmienia?   
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
W Gdańsku rozszerzają się granice Aglomeracji o tereny portowe, o enklawy w 
okolicach Turzycowej, Oliwkowej. To jest rejon Outletu.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
16 punktów jest. 
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
Tak. I o tereny na Olszynce: Modra, Łanowa.  
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej 
Jeszcze bardzo ważna rzecz. Akurat Aglomeracja jest taka, że efekty były, żeby te 
wskaźniki, o których kolega wspomniał to muszą być osiągnięte. Marszałek tego 
pilnuje, żeby stopień skanalizowania w gminach na terenie np. Żukowa najpierw 
planuje szerszy teren, nie uzyskała efektów skanalizowania tych i szybko zmienia, 
ogranicza zakres swojej części gminy do Aglomeracji, żeby te wskaźniki osiągnąć. 
Marszałek co dwa lata to aktualizuje. To jest piąta edycja KPOŚK-i. To jest płynne. 
Pierwsza edycja była jak do Unii wstąpiliśmy.   
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Na chwilę obecną te tereny portowe, Olszynka, tereny Outletu to podlegają, 
podpięte są pod co?    
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
Są na szambach. Tam są bezodpływowe zbiorniki. 
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej   
Ta Aglomeracja, która będzie mogła korzystać z dofinansowania środków 
europejskich, czyli dołączenie tych terenów w tej chwili do Aglomeracji pozwoli 
ubiegać się o środki na realizację działań związanych ze skanalizowaniem tych 
obszarów.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy w Gdańsku istnieją jeszcze jakieś tereny, które po podpięciu tych, nie będą 
należały do Aglomeracji?  
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej 
W studium, chociaż to nie my robimy, ale Biuro Rozwoju robi studium, dąży do 
tego, żeby to wszystko skanalizować, ale żeby dostać pieniądze unijne, bo 
wskaźnik skanalizowania, to też wynika z Rozporządzenia, i Unia nie da pieniędzy 
jeżeli jest mniej niż 120 mieszkańców ma kilometr sieci. Także jest taka analiza co 
nam się opłaca, bo żeby pieniądze z Unii ściągnąć to muszą być efekty. Takie 
rejony kanalizujemy, gdzie te efekty osiągniemy.  
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
Teren Aglomeracji na terenie Gminy Gdańska, Aglomeracja to nie jest 100% 
powierzchni Gminy Gdańska. Są tereny, na których nie ma Aglomeracji, na których 
po prostu nie ma tego wskaźnika zagęszczenia osób na kilometr, czyli mniej niż 120 
osób na kilometr sieci.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Pamiętacie państwo poprzednio była mowa o Olszynce dlaczego nie może być 
skanalizowana, ponieważ nie osiąga tego współczynnika.   
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik Referatu Komunalnego w Wydziale 
Gospodarki Komunalnej 
To znaczy może, ale z naszych pieniędzy.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mówimy o środkach unijnych.  
 
Pan Jacek Kaszubowski – Kierownik Działu Utrzymania i Rozwoju w Gdańskiej 
Infrastrukturze Wodociągowo – Kanalizacyjnej  
Tam się też zagęściło i ten wskaźnik został osiągnięty i staramy się jeszcze 
pozyskać w tej ostatniej transzy unijnej fundusze na kanalizację właśnie na 
Olszynkę również.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy są jeszcze jakieś pytania do tego druku? Nie widzę. Szanowni państwo projekt 
uchwały wpłynął o godzinie 12:00 dzisiaj. Oczywiście za wszelkie wyjaśnienia 
bardzo dziękujemy. Natomiast my nie jesteśmy Komisją wiodącą. Nigdy nasza 
Komisja nie opiniowała tego druku, a w uzasadnieniu w ostatnim zdaniu jest 
informacja, że podjęcie niniejszej uchwały nie powoduje skutków finansowych dla 
budżetu Miasta Gdańska. W związku z tymi trzema przesłankami chciałem złożyć 
wniosek o odstąpienie od opiniowania tego projektu przez naszą Komisję.  
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie odstąpienie od opiniowania 
projektu uchwały. 
 

USTALENIA KOMISJI – Odstąpienie od opiniowania                   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie – 4 głosami za, Komisja 
odstąpiła od opiniowania przedmiotowego projektu uchwały. 

 
PUNKT – 6 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 813. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.261.2016). 
 

Pani Ewa Jarowicz – przedstawicielka Wydziału Polityki Gospodarczej 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 813.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Ewę Jarowicz – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 813. (Opinia nr 40-14/184-65/2016).  
 

PUNKT – 7 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie specjalnej strefy ekonomicznej w ramach Pomorskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej – druk nr 814. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.262.2016). 
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Pani Anna Nawra – przedstawicielka Wydziału Polityki Gospodarczej 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 

Następnie głos zabrał pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji 
Rozwoju Gospodarczego, który powiedział: To są takie działania aktywizujące tą 
część miasta, które prowadzimy w zasadzie już od roku, dwóch w porozumieniu i ze 
Strefą i z Lotosem, a więc w tym obszarze w zasadzie nie ma terenów, na których 
będzie chciał się rozwijać Lotos. To są inne działki, a te działania, o które dzisiaj 
wnioskujemy na razie zmieniają tylko status tego obszaru, nie powodują jeszcze 
zmian właścicielskich, bo działki są miejskie i pozostaną na razie miejskie, tylko 
zostanie uruchomiony proces zgody Rady Ministrów na ustanowienie w tym miejscu 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Jeżeli taka zapadnie po pozytywnej uchwale Rady 
Miasta taki wniosek jest kierowany do Zarządu Województwa, a potem jeszcze z 
całą dokumentacją ze Strefy kierowany już do Rady Ministrów.     
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję, zapytał: Wejście tych 33 ha do 
Strefy jakie niesie konsekwencje jeżeli chodzi o różnego rodzaju ulgi i inne rzeczy 
dla późniejszych właścicieli tej nieruchomości. Na jakiej to się będzie zasadzie 
odbywać? 
 

Pan Jarosław Szponarski – Zastępca Dyrektora Biura Zarządzania Projektami 
Inwestycyjnymi w Pomorskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej 
Na takiej zasadzie jak wszystkie inne tereny objęte statusem Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej w Polsce. Przedsiębiorcom, którzy inwestują w tych terenach 
przysługuje możliwość zwolnienia z podatku dochodowego.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
I z podatku od nieruchomości zgodnie z uchwałą Rady.  
 

Pan Jarosław Szponarski – Zastępca Dyrektora Biura Zarządzania Projektami 
Inwestycyjnymi w Pomorskiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej 
Nie wiem czy to jest teren w zarządzie Portu Morskiego, ale na pewno na terenach 
objętych statusem Strefy są zwolnienia z podatku dochodowego.  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Jest też uchwala Rady, która umożliwia uzyskanie zwolnień z podatku od 
nieruchomości dla nowych inwestycji w sytuacji jeżeli inwestor zdecyduje się 
aplikować o zezwolenie na prowadzenie działalności w Strefie, a więc jeżeli 
uczestniczy wtedy w przetargu, którego wynikiem jest również uzyskanie 
zezwolenia na prowadzenie działalności w Strefie to może ubiegać się o zwolnienie 
do poziomu pomocy de Minimis czyli do kwoty 200 tys. Euro w ciągu najbliższych 
trzech lat.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Te grunty w tej chwili to są grunty miejskie?    
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale z tego co mówił pan prezes one na razie miejskimi zostaną? 



19 
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Tak, to jest na razie objęcie tym statusem.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale objęcie ich Strefą nie wyklucza tego, że można je sprzedać?  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Nie.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To jest w granicach Portu? 
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Nie.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Wiem, bo jak byliśmy na tym spotkaniu w ramach rozwoju terenów portowych to 
zastanawialiśmy się czy w tej perspektywie studium czy w kolejnych perspektywach 
studium tą większą część ewentualnie Wyspy Stogi objąć terenem portowym, ale 
rozumiem, że póki co żadnego wniosku nie ma?   
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
To na razie nie. To jest teren, który jest po wschodniej stronie Rafinerii czyli jakby 
nie obejmuje tego obszaru.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ta zmiana to jest pierwszy krok, żeby sprzedać te nieruchomości, bo w takim razie 
to po co ona jest wprowadzana?  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Inwestorzy, którzy się zaczęli już pojawiać, duże firmy Polskie, chciałyby 
zainwestować w Gdańsku pod warunkiem, że będą to mogli zrobić na terenie 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Prawda jest taka, że teraz w Gdańsku już nie ma 
większego obszaru, który miałby status Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Kokoszki 
się prawie wypełniły. Gdański Park Naukowo – Technologiczny to tam się już nic 
więcej nie zmieści.   
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Inwestorzy z jakiej branży?  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Pokrewnej Lotosowi, dlatego też im zależy, żeby przy Lotosie móc funkcjonować i 
współpracować z Lotosem. 
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Ważne są miejsca pracy.  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Oczywiście scenariusze będą mogły być dwa. Czyli sprzedać bezpośrednio przez 
miasto, ewentualnie wprowadzenie do GARG. Wtedy inwestorzy będą oczekiwali, 
że GARG zaangażuje się w budowę infrastruktury dla nowych zakładów.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nie mamy żadnej koncepcji pod to ewentualnie?  
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Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Takiej koncepcji budowy infrastruktury?  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Tak.  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Taką mamy. Możemy zaprezentować jeszcze na sesji. Przebudowa ulicy 
Benzynowej.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli my będziemy się raczej w tą drugą propozycję kierować?  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Dokładnie. Tu trzeba przebudować na pewno układ ulicy Benzynowej, podpiąć się 
pod infrastrukturę GIWK-u. GIWK przeszedł swego czasu od strony właśnie Wyspy 
Stogi przewiercił się do Zagrobla. Żeby dużo pomóc w tym rejonie, w tej części 
miasta Rudniki, Płonie to trzeba to spiąć z obecną infrastrukturą, która jest w 
pobliżu Elbląskiej i takie działania właśnie skłaniają GIWK do podjęcia się 
inwestycji w budowę takiej magistrali wodociągowo – kanalizacyjnej, która by 
spięła w takiej pętli całą tą cześć miasta. Trzeba tu będzie na pewno przebudować 
cały układ odwodnienia tych terenów, bo teraz to są takie tereny rolne z jakimiś 
kanałami, rowami głównie.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Widzę tu jakąś szerszą koncepcję, więc prosiłabym o zaprezentowanie jej na sesji. 
Dziękuję.   
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Dobrze. Przyniesiemy.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? To na marginesie, czy coś się zmieniło w 
sprawie miejsc postojowych do Portu Kontenerowego? To nasza stała bolączka.  
 

Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Trzy rzeczy robimy. Jedna rzecz to taka tymczasowa, którą zapowiadaliśmy, 
niezależnie od tego kiedy powstanie duży, profesjonalny parking dla TIR-ów, 
buforowy, to uzyskaliśmy od Wydziału Skarbu teren Skarbu Państwa po dawnych 
zakładach Polleny przy ul. Ku Ujściu. Trwają teraz wyburzenia i chcielibyśmy do 
końca października móc z 20 tys. m² udostępnić dla TIR-ów. Czekać na pewno nas 
będzie jeszcze w tym roku, ewentualnie zaraz po okresie zimowym remont ulicy…  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To GARG będzie operatorem?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
My byśmy chcieli po prostu ten teren udostępnić. Część go udostępnimy pod skład 
kontenerowy, a cześć udostępnić za darmo dla kierowców TIR-ów i zrobić też 
remont ulicy Ku Ujściu i kawałka ulicy Kujawskiej na odcinku do ulicy Przetocznej. 
Zrobiliśmy przetarg na dzierżawcę, który chciałby wybudować parking 
profesjonalny, buforowy. Przystąpił Budimex, ale wiemy, ze już Budimex raczej nie 
zbuduje tego parkingu. Oczekiwał, że ktoś zapewni …  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale nie na tym terenie.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Nie. Na terenach z kolei przy ul. Sucharskiego, że zapewni im comiesięczny 
przychód z tytułu parkowania tam TIR-ów na poziomie ok. 650 nawet 1200 TIR-ów 
dziennie po pewnej stawce. Nikt tego nie zapewni, ani my, ani Port, ani 
operatorzy. Nikt się nie wyrywa, ani przewoźnicy. Po kilku takich poważnych 
spotkaniach z Portem, Port podjął decyzję, że zrealizuje sam ten parking i chciałby 
pozyskać od nas teren na ten cel w pobliżu ul. Sucharskiego. Przygotowuje na to 
środki, ma tylko oczekiwania takie, że uruchomimy jak najszybciej parking na 
terenach dawnej Polleny po wynurzeniach i weźmiemy na siebie ten remont ulicy 
Ku Ujściu i ul. Kujawskiej. Teraz przygotowujemy ofertę dla Zarządu Portu. Lotos 
jest zainteresowany, żeby tam wejść ze stacją, także liczę na to, że uda się parę 
rzeczy powiązać. Niemniej przez najbliższe 2 lata na pewno zanim powstanie 
parking to będzie funkcjonować ten teren przy ul. Ku Ujściu, bo jednak 
zaprojektowanie, budowa, to będzie gdzieś…   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To jest kwestia tygodni?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Dokładnie tak. Do końca października chcielibyśmy już uruchomić ten teren i 
wprowadzić jakieś oznaczenia przy drogach, gdzie kursują TIR-y.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozjeżdżanie ulic Wrzeszcza, Zaspy to jest koszmar.  
 
Pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego 
Koszmar. Wszystkie jakieś nieużywane zatoczki. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję i przepraszam za dygresję.  
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 814.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Nawrę – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 814. (Opinia nr 40-14/185-66/2016).  
 

PUNKT – 7A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do złożenia wniosku o dofinansowanie z Programu 
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Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz przyjęcia do realizacji 
przedsięwzięcia pod nazwą: „Systemy gospodarowania wodami opadowymi na 
terenach miejskich – Miasto Gdańsk” – druk nr 827. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.275.2016). 
 

USTALENIA KOMISJI – Odstąpienie od opiniowania                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 
26 września 2016 r. wprowadziła do porządku posiedzenia skierowany przez 
Przewodniczącego Rady w dniu 21 września 2016 r. projekt uchwały. Jednakże, z 
powodu nieobecności przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie – 5 głosami za,  Komisja odstąpiła od opiniowania 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 

PUNKT – 8 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty 
miejscowej – druk nr 817. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.265.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy ta opłata miejscowa to nie jest już trochę taki przeżytek? Ile my z tego mamy 
rocznie?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mamy z opłaty miejscowej – podatek mamy zaplanowany 1 mln 300 tys. zł.  
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 817.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnika Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 817. (Opinia nr 40-14/186-
67/2016).  
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PUNKT – 9 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 818. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.266.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 818.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnika Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 818. (Opinia nr 40-14/187-
68/2016).  
 

PUNKT – 10 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 825. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.273.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy w zakresie wód opadowych czy to jest jakoś powiązane z tym projektem, o 
którym mówiliśmy, ten projekt GIWK-u? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Chodzi o to co było przedstawiane?  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tak. Dopiero będziemy o środki występować na podstawie tego planu?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ten projekt dotyczy … 
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Widziałam jakie tam są ulice. Czyli tu już są konkretne zadania inwestycyjne, a to 
o czym mówiliśmy to dopiero będą.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dopiero będą, ponieważ nie ma ulic wskazanych w tym rejonie. Czyli nie ma tej 
Olszynki, i tych części dzielnic, o których mówiliśmy. Myślę, że to będzie GIWK 
aplikował o te środki, a nie miasto.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A propos GIWK-u to my jesteśmy po analizie w lipcu wyników spółek i chyba 
największy zysk, i informacja o tym, że będzie on przeznaczony na inwestycje.  
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 825.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnika Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 825. (Opinia nr 40-14/188-69/2016).  
 

PUNKT – 11 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 826. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 września 2016 r. - BRMG-S.0006.274.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie powiedział: pod wrażeniem jestem tego, że 
uzyskaliśmy ten zwrot z VAT-u. W związku z tym brakuje mi tu jednej pozycji, to 
znaczy żebyśmy przesunęli część z tych środków do Wydziału Kadr i Organizacji po 
to, żeby jakąś premię wypłacić tym wszystkim urzędnikom, którzy byli za to 
odpowiedzialni, bo naprawdę zwrot ponad 5 mln zł z tytułu promocji robi wrażenie. 
Proszę pochwalić ze strony Komisji Strategii i Budżetu.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Rzeczywiście kilku pracowników dokonało ogromnej pracy, bo musiało 
zweryfikować tyle dokumentów, z tylu lat. Wystąpiłam do pana Prezydenta z panią 
dyrektor Wonerską, żeby ci pracownicy otrzymali dodatki do wynagrodzenia z 
tytułu wykonanej tej pracy po godzinach pracy. Natomiast pani dyrektor Wonerska, 
pani dyrektor Kosińska, które bezpośrednio kierowały tym odzyskaniem VAT-u, 
nadzorowały, wystąpię o nagrodę.    
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
5 mln 600 tys. zł to jest niebanalna kwota.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Te wynagrodzenia dodatkowe dla ilu pracowników? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dla 5 pracowników.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 826.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnika Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 826. (Opinia nr 40-14/189-70/2016).  
 

PUNKT – 11 
 
Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 
2016 roku. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Omówię krótko, ponieważ pan Prezydent przedstawiał informację na poprzedniej 
sesji. Mamy wykonanie ponad plan dochodów o 114 mln zł, to jest 54,3%, ale nas 
zadowala bardzo sytuacja, że mamy wykonywane dobrze dochody bieżące to jest 
kwota ponad plan prawie 128 mln zł. Niezbyt dobrze wykonywane są dochody ze 
sprzedaży majątku i podejrzewam, że tych dochodów możemy nie wykonać. Na 
zaplanowane 97 mln zł mamy wykonanie za I półrocze 17 mln zł. Dobrze 
realizowane są dochody z tytułu PIT-u, także ewentualne niewykonanie w tych 
dochodach może być częściowo zrekompensowane z innych źródeł dochodów m. in. 
z PIT-u. Cieszymy się, że nadwyżka operacyjna jest wykonywana bardzo dobrze. 
Stosunek nadwyżki operacyjnej do wykonanych dochodów ogółem wynosi 20%. Dług 
na 30 czerwca to kwota 937 mln zł. Plan mamy taki, że na koniec roku dług spadnie 
do 905 mln zł.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Przyjmujemy do wiadomości.  
 

PUNKT – 12 
 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nie udało nam się uzgodnić wyjazdu do Łodzi w pierwszym tygodniu października, 
także w tym roku już nie pojedziemy. Czy robimy osobne posiedzenie w związku z 
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założeniami do budżetu na rok 2017 i z odpowiedziami, które otrzymamy w 
przyszłym tygodniu na nasze wnioski budżetowe? 
 
Członkowie Komisji wyrazili zgodę na zaproponowane posiedzenie.   
 
Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 
Koniec -  godz.17:45. 
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